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DPr-BRM-II.0012.3.1.2024 

 

Protokół nr 97/I/2024 

posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej 

    Rady Miejskiej w Łodzi 

      z dnia 16 stycznia 2024 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  13 radnych 

obecnych   -  12 radnych 

nieobecnych   -    1 radny 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z 94., 95. i 96. posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Finansów, Budżetu i Polityki 

Podatkowej Rady Miejskiej w Łodzi za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 

roku. 

4. Przyjęcie Planu pracy Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej Rady 

Miejskiej w Łodzi na okres od 1 stycznia 2024 roku do końca VIII kadencji. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez Miasto 

Łódź nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Zielonej 12 i Wólczańskiej 25 oraz 

określenia zasad objęcia udziałów przez Miasto Łódź w zamian za wniesienie wkładu 

niepieniężnego (aportu) do Łódzkich Inwestycji Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością, z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego  

– druk nr 322/2023. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji miasta Łodzi – druk nr 5/2024. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak powitał obecnych radnych  

i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne  

do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad. pkt. 1. Zmiany w porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał,  

czy są jakieś uwagi do porządku obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zaproponował zmianę w porządku obrad 

Komisji polegającą na wprowadzeniu do zaopiniowania : 

 

 w pkt. 3a – projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 7/2024. 

 w pkt. 3b – projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 8/2024. 

 w pkt. 6a – projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 

 w pkt. 6b. - projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Łodzi na nieruchomości stanowiące 

własność lub będące w użytkowaniu wieczystym osoby prawnej – druk nr 6/2024. 

 w pkt. 6c - projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Łodzi oraz 

opłat za postój w tej strefie i sposobu ich pobierania – druk nr 10/2024 wraz  

z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 3a: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 7/2024. 
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Komisja w głosowaniu: przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” wprowadziła do porządku obrad pkt 3a .  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 2b. 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 8/2024. 

Komisja w głosowaniu: przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” wprowadziła do porządku obrad pkt 3b .  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 6a: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 

Komisja w głosowaniu: przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymujących się” wprowadziła do porządku obrad pkt 6a .  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 6b. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Łodzi na nieruchomości stanowiące własność 

lub będące w użytkowaniu wieczystym osoby prawnej – druk nr 6/2024. 

Komisja w głosowaniu: przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” wprowadziła do porządku obrad pkt 6b .  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 6c: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Łodzi oraz opłat za postój 

w tej strefie i sposobu ich pobierania – druk nr 10/2024 wraz z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu: przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymujących się” wprowadziła do porządku obrad pkt 6c .  

 

Proponowany porządek po zmianach: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z 94., 95. i 96. posiedzenia Komisji.  
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3. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Finansów, Budżetu i Polityki 

Podatkowej Rady Miejskiej w Łodzi za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 

roku. 

3a. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 7/2024. 

3b. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 8/2024. 

4. Przyjęcie Planu pracy Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej Rady 

Miejskiej w Łodzi na okres od 1 stycznia 2024 roku do końca VIII kadencji. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez Miasto 

Łódź nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Zielonej 12 i Wólczańskiej 25 oraz 

określenia zasad objęcia udziałów przez Miasto Łódź w zamian za wniesienie wkładu 

niepieniężnego (aportu) do Łódzkich Inwestycji Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością, z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego  

– druk nr 322/2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji miasta Łodzi – druk nr 5/2024. 

6a. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 

6b. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Łodzi na nieruchomości stanowiące 

własność lub będące w użytkowaniu wieczystym osoby prawnej – druk nr 6/2024. 

6c. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Łodzi oraz 

opłat za postój w tej strefie i sposobu ich pobierania – druk nr 10/2024 wraz  

z autopoprawką. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

W związku z brakiem innych uwag przewodniczący Komisji przeszedł do procedowania 

zmienionego porządku obrad.  
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Ad. pkt. 2. Przyjęcie protokołów z 94., 95. i 96. posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zapytał, czy do protokołów  

z 94., 95. i 96. posiedzenia Komisji są jakieś uwagi. 

 

Nikt nie wniósł uwag.  

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania  

nad przyjęciem protokołów z 94., 95. i 96. posiedzenia Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji poddał protokoły z 94., 95. i 96. pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” przyjęła protokoły z 94., 95. i 96. 

 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Finansów, Budżetu i Polityki 

Podatkowej Rady Miejskiej w Łodzi za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 

roku. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zapytał, czy do przesłanego drogą emailową 

projektu Sprawozdania z działalności Komisji są jakieś uwagi. 

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak przeszedł  

do głosowania nad przyjęciem projektu Sprawozdania z działalności Komisji za 2023 rok. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej Rady 

Miejskiej w Łodzi za 2023 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 3a. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 7/2024. 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski omówił projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „W treści uchwały nie ma tych zmian  

w ZDiT?” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „Rzeczywiście ich tutaj nie widać. Natomiast 

tutaj w zakresie transportu jest na zero. Tego nie widać, bo załącznik w części bieżącej jest 

tylko w zakresie klasyfikacji budżetowej, a zadania bieżące nie są wprost elementem budżetu. 

Potwierdzeniem tego będzie WPF, aczkolwiek to zadanie jest zadaniem rocznym, w związku 

z tym tam będzie tylko zmniejszenie. Patrząc na załącznik nr 2, to on tylko wskazuje, że tam 

coś się dzieje, natomiast per saldo wychodzi to na zero. Załączniki do budżetu, czyli części 

opisowe do budżetu nie stanowią integralnej uchwały budżetowej w części bieżącej.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Rozumiem, że będzie to przeniesione 

zarządzeniem. My de facto tej zmiany nie dokonujemy.” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 3b. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 8/2024. 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski omówił projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radna p. Marta Grzeszczyk: „W przestrzeni medialnej pojawiają się informacje o tym,  

że Miasto Łódź zawarło umowę trzyletnią z organizatorem Festiwalu Muzycznego 

Audioriver. Rozumiem, że w tym projekcie, który mamy procedować dzisiaj na Komisji, 

takich środków na kolejne lata dla zwiększenia środków dla Łódzkiego Centrum Wydarzeń 

nie ma.” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „To nie jest przedmiotem tej uchwały. 

Przypomnę, że ŁCW jest instytucją samodzielną posiadającą osobowość prawną i ono ma 

uprawnienia do zaciągania zobowiązań wieloletnich.”  

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 
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Ad. pkt. 4. Przyjęcie Planu pracy Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej 

Rady Miejskiej w Łodzi na okres od 1 stycznia 2024 roku do końca VIII kadencji. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zapytał, czy do przesłanego drogą emailową 

projektu Planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia 2024 roku do końca VIII kadencji są 

jakieś uwagi. 

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak przeszedł  

do głosowania nad przyjęciem projektu Planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia 2024 roku 

do końca VIII kadencji. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” przyjęła Plan pracy Komisji na okres od 1 stycznia 2024 roku do końca VIII kadencji. 

 

Plan pracy Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej Rady Miejskiej w Łodzi  

na okres od 1 stycznia 2024 roku do końca VIII kadencji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez 

Miasto Łódź nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Zielonej 12 i Wólczańskiej 

25 oraz określenia zasad objęcia udziałów przez Miasto Łódź w zamian za wniesienie 

wkładu niepieniężnego (aportu) do Łódzkich Inwestycji Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością, z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego  

– druk nr 322/2023. 

Dyrektor Biura Nadzoru Właścicielskiego p. Ewa Mereć omówiła projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 
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Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Łodzi – druk nr 5/2024. 

P.o. dyrektora Biura Rewitalizacji i Mieszkalnictwa p. Joanna Brzezińska omówiła 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu).  

Prezentacja GPR stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy Państwo planujecie podsumowanie procesu 

rewitalizacja w jakiejś formie np. prezentacji dla radnych, punktu informacyjnego na sesji. 

Jesteśmy po jakimś istotnym momencie tego całego procesu, który prowadzony jest od kilku 

lat i brakuje takiego podsumowania.” 

P.o. dyrektora Biura Rewitalizacji i Mieszkalnictwa p. Joanna Brzezińska:  

„Ta prezentacja dotyczy projektu zmiany uchwały, która jest pewną aktualizacją. To nie jest 

zupełnie nowy dokument. My tu dokonujemy pewnych korekt, aby móc sięgnąć po środki  

z nowej perspektywy. Jeśli chodzi podsumowanie to zachęcam do zaglądania na stronę, portal 

– Rewitalizacja, gdzie jest cała zakładka – monitorowanie procesu rewitalizacji. Tam co roku 

w BIP publikowany jest raport roczny z realizacji GPR.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „To jest ogólny raport. Bardziej chodzi mi o to,  

czy Państwo planujecie jakąś debatę nad tym. Na temat rewitalizacji rozmawiano dużo, potem 

wdrożono ją do realizacji. Brakuje mi podsumowania. To chyba nie tylko tak się miało 

zakończyć i ewentualna dyskusja na temat dalej, co dalej, w którym to kierunku powinno iść.” 

P.o. dyrektora Biura Rewitalizacji i Mieszkalnictwa p. Joanna Brzezińska: „Jeśli chodzi 

o tamten raport to w ramach rocznej oceny realizacji GPR prowadzone są monitoring 

strategiczny i operacyjny. Tam widzimy, jak wydatkujemy środki, jak postępują projekty i jak 

zmieniają się pewne trendy, które obserwujemy od początku na obszarze. W tym roku mamy 

zaplanowaną częściową analizę – ewaluację mid-term tego dokumentu, więc pewne 

problemy, które obserwujemy będą pogłębione. Jak to badanie zostanie zrealizowane,  

bo mamy na nie zabezpieczone środki w budżecie, to jego wyniki będą absolutnie publiczne. 

Jeżeli Państwo mają takie życzenie, to niezwłocznie po tym procesie możemy je przesłać. 

Jeżeli chodzi o sam dokument, on ma bieg do 2026 roku z plusem. Myślę, że jak zakończą się 

wszystkie największe inwestycje to my też sami dla siebie będziemy chcieli zobaczyć, jak one 

wpłynęły na obszar rewitalizacji i na sytuację w Mieście.” 
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 6a. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum 

Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 

Z powodu braku osoby referującej Komisja odstąpiła od procedowania przedmiotowego 

projektu uchwały. 

 

Ad. pkt. 6b. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

zamiany nieruchomości stanowiących własność Miasta Łodzi na nieruchomości 

stanowiące własność lub będące w użytkowaniu wieczystym osoby prawnej  

– druk nr 6/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan 

omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 12  

do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Rozumiem, że jest to ten teren po Tesco.” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan: 

„Tak.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Tam jest prawo własności oraz prawo użytkowania 

wieczystego.” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan: 

„Prawo użytkowania wieczystego to fragment ulicy Chmielewskiego, a pozostałe to prawo 

własności. Nie mogliśmy tego przejąć z art. 73 z ustawy wprowadzającej reformę 

administracji publicznej, dlatego, że prawo użytkowania wieczystego nie podlega przejęciu  

a okazało się, że Widzewska na tym odcinku była drogą wewnętrzną Tesco. Dlatego 

dokonujemy zamiany.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Które tereny my przejmujemy?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan: 

„Wszystkie zaznaczone kolorem niebieskim. To jest cały układ drogowy i tu jest prawo 

użytkowania wieczystego oraz u góry.” 
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „A dajemy czerwone?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan:  

„To przejmujemy, bo to jest linia regulacyjna ulicy i rzeczywiście, fizycznie jest tam ulica 

Widzewska. Linia regulacyjna idzie po tej krawędzi, więc to dajemy, tu też dajemy, bo jest to 

teren inwestycji dewelopera oraz pomiędzy tym dużym budynkiem, który widać  

za wiaduktem oraz nową inwestycją dewelopera.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czyli ulica Widzewska nie była naszą 

własnością.” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan: 

„Widzewska w części jest naszą własnością. W 1998 r. nie mogliśmy jej przejąć z art. 73,  

bo się okazało, że to była droga wewnętrzna dawnego Tesco. Tutaj przy zamianie inwestor 

będzie składał oświadczenie, że zrzeka się wszelkich roszczeń.”  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czyli ta ulica nie była drogą publiczną?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz Pujan: 

„Ona jest drogą powiatową, ale ten fragment nie mógł zostać przyjęty z mocy prawa, bo była 

ta droga wewnętrzna. Na dzisiaj jest to droga powiatowa.” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 6c. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Łodzi 

oraz opłat za postój w tej strefie i sposobu ich pobierania – druk nr 10/2024 wraz  

z autopoprawką. 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk omówił projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem i autopoprawką. (projekt wraz z autopoprawką stanowią  

załączniki nr 13 i 14 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Władysław Skwarka: „Kto jest taki wyrywny u Pana, że w dzisiejszej prasie 

opublikowano, iż to Pani Prezydent zdecydowała. Natomiast nie ma jeszcze określonego aktu 

prawnego, jakim jest uchwała Rady Miejskiej. Ktoś wyszedł przed szereg i podał tą 

informację, jako już aktualną.” 



11 

 

 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Ciężko jest mi się 

odnieść. Nie czytałem tej informacji, nie wiem, co tam było zapisane. Natomiast projekt 

uchwały jest i prosimy Państwa radnych o pozytywną opinię.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Pytałem, kto jest taki wyrywny.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Postaram się to 

sprawdzić.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „To jest propozycja, więc trudno, żeby Pan 

dyrektor odpowiadał za treści publikowane przez prasę. Są wolne media w Polsce.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Chciałem zapytać, skąd to olśnienie? Opóźnienia  

w tym remoncie i innych również były od wielu miesięcy i jakoś wcześniej nie było takiej 

propozycji.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Trzeba sobie jasno 

powiedzieć, że ulica Legionów i te okolice są najbardziej dotknięte remontami. Jednocześnie 

są to odcinki ulic, które znajdują się w strefie.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy jak remontowane były inne odcinki ulic, które 

znajdują się w strefie i były opóźnienia, to wtedy były prawne możliwości, żeby to 

wprowadzić. Parę razy na komisjach pytałem, jakie są propozycje ułatwień dla mieszkańców  

i nigdy tego pomysłu nie było. Było raczej na zasadzie, że wiele nie można zrobić w tym 

zakresie.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Nie uczestniczyłem 

w tych komisjach. Natomiast skoro przedstawiamy taki projekt uchwały to oznacza, że można 

tego typu inicjatywę wprowadzić.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy to z Państwa strony ktoś podpowiedział Pani 

Prezydent, że można. Jest to świetny pomysł, tylko szkoda, że tak późno. Kto wpadł na ten 

wspaniały pomysł i dlaczego trzy miesiące przed wyborami, a nie np. rok temu?”    

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Nie wiem, czy to 

pytanie ma związek z projektem uchwały.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Ma związek. Chciałem zapytać, jaki jest cel, skąd 

się wziął pomysł. Ma to bezpośredni związek z projektem uchwały, że teraz akurat Państwa 

olśniło.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Celem jest 

rekompensata dla mieszkańców ulicy, która została najbardziej dotknięta tymi remontami,  

z uwagi na jej charakter, z uwagi na to, że jest tam torowisko, z uwagi na to, że budowa 
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torowiska uniemożliwiła wjazdy mieszkańcom do posesji i musieli parkować gdzieś dalej. 

Niewątpliwie porównując różne remonty czy inwestycje trudno powiedzieć, że np. wymiana 

asfaltu na ulicy Rewolucji powodowała takie same utrudnienia jak budowa torowiska w ulicy 

Legionów.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Na przykład ulica Nawrot, tam też były długie 

opóźnienia. Tam też jest strefa. Mam jeszcze takie pytanie, bo Państwo naliczyliście kary dla 

osób, które bez biletów parkingowych wyjechały wtedy, kiedy z dnia na dzień zostali 

poinformowani przez wykonawcę o tym, że mają zabrać swoje pojazdy z podwórek, które 

mieli dotychczas dostępne za darmo. Czy zamierzacie Państwo odpuścić kary tym, którzy się 

od tego odwołali? Rozumiem, że miesiąc później wychodzimy naprzeciw potrzebom tych 

osób i chyba warto byłoby też naprawić to, co się stało wcześniej.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Rozumiem,  

że namawia mnie Pan radny, żebym odstąpił od realizacji zapisów uchwały, która obecnie 

obowiązuje. To jest tylko zmiana uchwały wprowadzająca dodatkowe uprawnienia.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Tak namawiam Pana, żebyście odstąpili.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Mieszkańcy ulicy 

Legionów, ulicy Gdańskiej, którzy zamieszkiwali obszar objęty inwestycją mieli uprawnienie 

do posiadania abonamentów dla mieszkańca. Jeżeli takiego abonamentu nie kupowali,  

to niestety postój w strefie wiązał się albo z obowiązkiem wniesienia opłaty, która powstaje  

z mocy prawa albo parkowanie w miejscach, gdzie nie ma tej strefy. Ja w tej chwili nie mam 

żadnego umocowania prawnego do tego, żeby odstąpić od realizacji zapisów uchwały, którą 

Państwo uchwaliliście.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Kary za to, że ludzie nie mogą parkować w związku 

z remontem i pozbawiono ich tych możliwości z dnia na dzień zostały naliczone zgodnie  

z uchwałą. Większość z tych mieszkańców ogarnęła sobie możliwość parkowania w ciągu 

półtora miesiąca i w tej chwili niczym anioł spływa na nich pomoc Miasta. Powiem szczerze, 

że niewiele to warte. Część z nich właśnie wykupiła sobie te abonamenty, część znalazła 

parkingi gdzie indziej. Wcześniej tego abonamentu nie potrzebowali, głównie dlatego,  

że mieli wjazd w podwórka, w których opłata nie była pobierana. Teraz Państwo zwalniacie 

ich z abonamentu i można by się zapytać, co z tego. To jest spóźnione i ja mam wątpliwości, 

czy będzie jeszcze skuteczne w tym zakresie.” 

Z-ca dyrektora Zarządu Dróg i Transportu p. Tomasz Grzegorczyk: „Uchwała jest 

jednym z działań, które były podejmowane. Przez ZIM były podejmowane również inne 
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działania, gdzie próbowano rozwiązać problem parkowania w tych lokalizacjach, w których 

nie był możliwy wjazd do posesji.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy był jakiś ślad ze strony UMŁ, bo wczoraj na 

konferencji prasowej Pani Prezydent mówiła o tym, że w czynszach ulży tym szczęściarzom, 

którzy wynajmują lokale usługowe od Miasta w tym obszarze?” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „Nie chciałbym się odnosić na tym etapie.  

Nie znam sprawy.”   

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Muszę przyznać, że jest coraz weselej, Pani 

Prezydent ogłasza, że podjęła uchwałę, którą my podejmiemy jutro, oraz Pani Prezydent 

ogłasza, że będą ulgi i nie wie o tym również Skarbnik. Coraz wyższy poziom zarządzania 

tym Urzędem.”  

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zaproponował zmianę 

w porządku obrad Komisji polegającą na wprowadzeniu do zaopiniowania : 

 

 w pkt. 6d – projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 6d: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 

Komisja w głosowaniu: przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” wprowadziła do porządku obrad pkt 6d .  

 

Ad. pkt. 6d. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

likwidacji Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia 

Centrum Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 4/2024. 
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Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

(projekt stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poinformował, że do Komisji wpłynęło 

zestawienie przedstawiające wykonanie dochodów i wydatków miasta Łodzi za 11 m-cy 2023 

roku.  

 

Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji.  

 

Protokół sporządziła 

Aneta Michalak – sekretarz Komisji       


